參賽須知 Call for Entries



# HONG KONG'S NEXTGEN LOGISTICIAN AWARDS 2025 香港物流新銳太獎 2025

# 現正接受提名 NOW OPEN TO NOMINATIONS

- 會 傑出專業獎 Young Professional Award
- 會 創新領導獎 Young Executive Award

截止是名目期 DeadlingforNomination 2025.05.30 頒興無禮 Award Presentation Ceremony 2025.111.18

For more details:



https://www.nextgenawards.org.hk/

籌辦機構 Leading Organisations

HKSC



支持機構 Supporting Organisation



#### 背景 Background

《香港物流新銳大獎》是由香港特區 政府在《現代物流發展行動綱領》倡 議,並在香港物流發展局支持下由香 港物流業界合作舉辦的物流業年度大 獎,旨在表揚和鼓勵在創新、高端、 智慧及綠色物流等領域有出色貢獻及 展現卓越潛力的年青物流人才,並透 過得獎者的成功故事,讓大眾了解現 代物流業的發展新方向,並吸引更多 年青人投身物流業,推動香港物流業 的進一步發展。

The Hong Kong's NextGen Logistician Awards is an annual award for the logistics industry advocated by the HKSAR Government in the Action Plan on Modern Logistics Development and organised through collaboration of various sectors of Hong Kong's logistics trade with the support of the Hong Kong Logistics Development Council. It aims to recognise and encourage young talents in the logistics industry who have made significant achievements and shown remarkable potential in innovative, high-end, smart and green logistics, and through the success stories of the award winners, to introduce the new development directions of modern logistics to the public, with a view to attracting more young people to join the industry to propel its continual growth.

# 獎項類別及參選資格 Award Categories and Eligibility Requirements

#### 《香港物流新銳大獎2025》共設以下兩個獎項: The Hong Kong's NextGen Logistician Awards 2025 has the following two award categories:

#### 1. 傑出專業獎 Young Professional Award

此獎項旨在表揚在物流業表現出卓越 才能和潛力,並致力於進一步發展的 年輕從業員。獲提名者須在其參與的 重要物流項目中有出色表現,尤其在 創新、高端物流發展、智慧物流和綠 色物流等領域。

在遞交提名時,獲提名者須擔任中層 或以下的職位,其年齡亦須為35歲或 以下。 The award aims to recognise young practitioners who have demonstrated remarkable talent and potential for further advancement in the logistics industry, as evidenced by exemplary performance in implementing major logistics-related projects they participated in, especially in the areas of innovation, high-end logistics development, smart logistics and green logistics.

Nominees must be at middle management level or below and under the age of 35 on the date of submission of application.

## 2. 創新領導獎 Young Executive Award

此獎項旨在表揚具有卓越領導才能的 年輕高級管理人員。除了在專業領域 有的成就外,獲提名者須對香港物流 業發展作出重大貢獻,尤其在創新、 可持續發展、促進區域和國際合作及 推廣等領域。

在遞交提名時,獲提名者須於物流業 工作至少五年,並正擔任高級管理層 職位,其年齡須為45歲或以下。

The award aims to recognise young executives at senior management level who have demonstrated leadership from strong and, apart being accomplished in their professional capacities, have made substantial contributions to the development of Hong Kong's logistics industry, especially in the areas of innovation, sustainability, fostering of and international collaboration and regional promotion.

Nominees must have joined the industry for at least 5 years and are working at senior management level, with their age being 45 or below at the time of submission of nominations.

所有獲提名者必須持有有效香港居民身份證,並全職從事與物流相關的工作。提名必須由相關公司、 專業團體或行業協會提出。評審委員會只會就獲提名者在物流相關範疇的貢獻進行評審。

All nominees must possess a valid Hong Kong Identity Card and be engaged in full-time logisticsrelated duties in their current roles. They must be nominated by companies, professional bodies or trade associations relevant to the logistics industry. The Judging Panel will assess nominees based solely on their logistics-related contributions.

每位獲提名者只可被提名參加一個獎項類別。倘秘書處就某獲提名者收到多於一份提名表格,首份呈 交至秘書處的完整提名表格將被認定爲該候選人的有效提名者。涉及該獲提名者的其他提名將不予考 慮。

Any individual may be nominated for one award category only. If the Secretariat receives more than one nomination in respect of a given nominee, the first complete nomination form submitted to the Secretariat will be deemed the individual's valid nominator. Other nominations involving that nominee will not be considered.

每個獎項類別的得獎者數目不設上限或級別。獲提名者只要達到評審委員會設定的基準分數便可獲 獎。

There will be no limit on the number of winners for or assignment of different award levels in each category. Nominees who meet the benchmark scores set by the Judging Panel will receive an award.

## 提名資格 Nomination Requirement

- 所有在香港註冊、並涉及物流相關業務(例如設有物流部門)的公司、專業團體或行業協會均具 提名資格。獲認可的物流服務包括但不限於以下例子。評審委員會保留提名資格的最後決定 權:
  - 貨運服務 (空運、海運、鐵路運輸、公路運輸及多式聯運的最後一公里配送)
  - 倉儲與存儲服務 (倉儲、冷鏈存儲、配送、訂單履行及庫存管理)
  - 特定物流服務 (處理食品及醫藥品、危險品、重型及大型設備以及高價值貨品的物流服務)
  - 第三方、第四方及第五方物流服務
    (增值物流服務、物流顧問與管理服務以及端到端供應鏈優化)
  - 智慧與可持續物流 (綠色物流、智慧物流以及相關科技供應商)

All companies, professional bodies, or trade associations registered in Hong Kong that are involved in the logistics-related business, for example, those with an in-house logistics department, are eligible to submit nominations. Examples of qualifying logistics services are provided below. The Judging Panel reserves the final authority to determine the eligibility for nominations.

- Freight transportation services (air freight, sea freight, rail freight, road freight and any last-mile delivery via multimodal transport)
- Warehousing and storage services (warehousing, cold chain storage, distribution, fulfillment and inventory management)
- Specialised logistics services (logistics services for handling food, pharmaceuticals, dangerous goods, heavy equipment, oversized cargo, and high-value goods)
- Third-party logistics (3PL), fourth-party logistics (4PL) and fifth-party logistics (5PL) services (value-added logistics services, logistics consulting & management and end-toend supply chain optimization services)
- Smart and sustainable logistics (green logistics, smart logistics and providers of relevant technological solutions)

#### 每間公司 / 機構就每個獎項類別只能提名一人。 Each company / organisation is allowed to nominate no more than one individual for each award category.

# 評審準則及過程 Adjudication Criteria and Process

評審委員會由政府及物流業界代表組 成,成員包括運輸及物流局代表、香 港物流發展局的成員以及其他來自物 流業不同領域的業界翹楚。評審委員 會會按以下五大準則作評審,並會設 定基準分數以決定得獎者名單。 The Judging Panel, composed of representatives from the Government and the logistics industry, with membership including a representative from the Transport and Logistics Bureau, members of the LOGSCOUNCIL and other industry leaders from various sectors of the industry, will conduct adjudication based on the following five major criteria and will set benchmark scores to determine the list of awardees.

獎項類別 Award Categories	專業成就 Professional Accomplishments	對物流業的 個人貢獻及 承擔 Individual Contributions and Commitment to the Logistics Industry	持續進修及 自我增值 Continuous Learning and Self- Development	領導才能 Leadership	行業先驅 Pioneering Endeavours / Industry First-mover
傑出專業獎 Young Professional Award	40%	30%	10%	10%	10%
創新領導獎 Young Executive Award	15%	15%	10%	30%	30%

兩階段評審制 Two-stage Adjudication Process

#### <mark>第一階段</mark>:根據提名表格及資料對獲提名者進行評分

1st Stage: Nominees will be scored based on the written submissions and information

#### <mark>第二階段:</mark>與在第一階段得分最高的獲提名者進行面試以選出得獎者

2nd Stage: Highest-scorers from the 1st stage will be shortlisted for subsequent interview for selection of winners

秘書處會於第一階段評審結束後,以書面通知入圍之獲提名者有關後續面試的安排。入圍之獲提名者必須出席 後續面試方能取得獲獎資格。

After the completion of the 1st stage of adjudication, the Secretariat will notify shortlisted nominees in writing about the arrangements for the subsequent interviews. Shortlisted nominees must attend the interviews to qualify for the Awards.

### 頒獎典禮 Award Presentation Ceremony

頒獎典禮將於2025年11月18日舉行,有關資料將於稍後提供予獲提名者。秘書處或會向得獎者索取進一步資料 作宣傳之用。

得獎者必須親身出席頒獎典禮以領受獎項。如未能親身出席,得獎者將被視作自動放棄獲獎資格。得獎者不可 授權代領或補領獎項。

The Award Presentation Ceremony will be held on 18 November 2025. Relevant information will be provided to the nominees in due course. The Secretariat may request further information from the winners for publicity purposes.

The winner must attend the Award Presentation Ceremony in person to be eligible to receive the award. The winner(s) shall be disqualified if he / she is absent from the ceremony. Any authorised third-party is not allowed to receive the award. Requests for receiving the award in occasions other than the ceremony will not be entertained.

#### 籌備委員會 Organising Committee



張淑明女士 Ms Suki CHEUNG Shuk-ming

香港電子商務物流協會主席 President of Hong Kong E-Commerce Logistics Association



**鄺永銓先生** Mr Wilson KWONG Wing-tsuen

香港空運貨站有限公司行政總裁 Chief Executive of Hong Kong Air Cargo Terminals Limited



劉浩然先生 Mr Gary LAU Ho-yin

香港貨運物流業協會有限公司主席 Chairman of Hongkong Association of Freight Forwarding And Logistics Limited



林宣武先生 GBS, JP, FCILT Mr Willy LIN Sun-mo, GBS, JP, FCILT

香港付貨人委員會主席 Chairman of The Hong Kong Shippers' Council



#### 謝凱澄女士 Ms Ivy TSE Hoi-ching

Co-Founder & Co-CEO of FreightAmigo Services Limited



袁美儀工程師 Ir Elsa YUEN May-yee

香港物流協會會長 President of Hong Kong Logistics Association

評審委員會 Judging Panel

- To be announced 將於稍後公布 -

## 截止提名日期: 2025年6月30日 Deadline for Nomination: 30 June 2025

已填妥並由提名公司/機構與獲提名者聯署 作實的提名表格,須連同下列相關資料及文 件,於提名截止日期前以電郵形式發送至 <u>logisticianawards@tlb.gov.hk</u>。

逾期或以其他方式遞交將不獲受理。

A completed nomination form signed by both the nominating company / organisation and the nominee must be submitted along with the following relevant information and documents, by the nomination deadline via email to <u>logisticianawards@tlb.gov.hk</u>.

Late submissions or submissions through other means will not be accepted.

# 相關資料及文件

1. 一段不多於三分鐘的獲提名者自我介紹影片 (廣東話 / 國語 / 英語),內容須與其在物流相關 範疇的工作及貢獻相關

[請以Google雲端硬盤或OneDrive (Outlook) 形式提交]

#### 2. 獲提名者的身份證副本

3. 獲提名者在提名表格所列明與物流相關的工 作經驗、學歷、培訓和所屬團體證明副本

4. 提名公司/機構的商業登記證或註冊文件副本

5. 其他相關證明文件 (如有)

#### **Relevant information and documents**

1. A self-introduction video of the nominee of no more than three minutes (Cantonese / Mandarin / English), highlighting their logistics-related duties and contributions

[Please submit it in the format of Google Drive or OneDrive (Outlook)]

2. A copy of the nominee's identity card

3. Copies of supporting documents for the nominees' logistics-related work experience, academic qualifications, training and affiliation as stated in the nomination form

4. A copy of the nominating company's or organisation's Business Registration Certificate/registration documents

5. Other supporting documents (if any)

#### 備註 Remarks

籌備委員會、籌辦機構和評審委員會就《香港物流新銳大獎2025》各有關事項所作的一切決定均為最 終決定,並對該事項具有約束力。籌備委員會可憑其絕對的酌情權修改評審規則和準則。籌備委員會 亦有權收回或撤銷任何已頒發的獎項。

All decisions made by the Organising Committee, the Leading Organisations, and the Judging Panel are final and binding in all aspects relating to the Hong Kong's NextGen Logistician Awards 2025. The Organising Committee retains all rights to modify the Award's rules and criteria at its sole discretion. The Organising Committee also reserves the right to withdraw or revoke any award that has been made and presented.

#### 重要日期 Important Dates

接受提名	2025年5月1日
Open for Nominations	1 May 2025
截止提名	2025年6月30日
Nomination Deadline	30 June 2025
評審	2025年7月至8月
Adjudication	July to August 2025
頒獎典禮	2025年11月18日
Award Presentation Ceremony	18 November 2025

#### 查詢 Enquiries

如有任何查詢,請聯絡《香港物流新銳大獎2025》秘書處: For enquiries, please contact the Secretariat of the Hong Kong's NextGen Logistician Awards 2025:

電話 Telephone	3509 7263
電郵 Email	<u>logisticianawards@tlb.gov.hk</u>
網頁 Website	http://www.nextgenawards.org.hk